



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

16 حزيران (يونيو) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

CHINA'S INDUSTRIAL OUTPUT GROWS BY 5.8 PERCENT

China's industrial output value-added rose 5.8 percent year-on-year in May. According to data from the National Bureau of Statistics, the manufacturing sector grew 6.2 percent year-on-year in the same month. The added value of equipment manufacturing and high-tech manufacturing output rose 9 percent and 8.6 percent, respectively. The data also showed that industrial output rose 6.3 percent during the first five months of the year, compared to the same period last year. Industrial output is used as an indicator to measure the activity of large industrial enterprises, which are companies with an annual main business volume of at least 20 million yuan (approximately \$2.79 million).

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفعت القيمة المضافة للنتاج الصناعي في الصين بنسبة 5.8 في المئة على أساس سنوي خلال مايو/ أيار الماضي. ووفقاً لبيانات الهيئة الوطنية للأحصاء سجل قطاع الصناعات التحويلية نمواً بنسبة 6.2 في المئة على أساس سنوي في الشهر ذاته. في حين ارتفعت القيمة المضافة لنتاج تصنيع المعدات والتصنيع عالي التقنية بنسبة 9 في المئة و8.6 في المئة على التوالي. كما أظهرت البيانات ارتفاع النتاج الصناعي بنسبة 6.3 في المئة خلال الأشهر الخمسة الأولى من العام الجاري، مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. ويستخدم النتاج الصناعي كمؤشر على قياس نشاط الشركات الصناعية الكبرى، وهي الشركات التي لا يقل حجم أعمالها الرئيسية السنوية عن 20 مليون يوان (حوالي 2.79 مليون دولار أميركي).

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

النتاج الصناعي في الصين ينمو 5.8 في المئة

OIL PRICES INCREASED ON ESCALATING MIDDLE EAST CONFLICT

Oil prices rose in early Asian trading on Monday after Israel and Iran exchanged fresh attacks, raising concerns that the escalating fighting could lead to a wider regional conflict and significantly disrupt Middle East oil exports.

Brent crude futures rose \$1.70, or 2.3 percent, to \$75.93 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude rose \$1.62, or 2.2 percent, to \$74.60. Both contracts had risen more than \$4 earlier in the session. Both benchmarks jumped 7 percent at settlement on Friday after rising more than 13 percent during the session to reach their highest levels since January.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الاثنين بعد أن تبادلته إسرائيل وإيران هجمات جديدة، مما زاد المخاوف من أن يؤدي تصاعد القتال إلى صراع إقليمي أوسع نطاقاً ويعطل صادرات النفط من الشرق الأوسط إلى حد بعيد. وزادت العقود الآجلة لخام برنت 1.70 دولار أو 2.3 في المئة إلى 75.93 دولار للبرميل، بينما ارتفع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 1.62 دولار أو 2.2 في المئة ليسجل 74.60 دولار. وكان الخامان قد ارتفعا بأكثر من أربعة دولارات في وقت سابق من الجلسة. وقفز الخامان القياسيان بنسبة 7 في المئة عند التسوية يوم الجمعة بعد أن ارتفعا بأكثر من 13 في المئة خلال الجلسة ليلبغا أعلى مستوياتها منذ يناير/ كانون الثاني.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

أسعار النفط ترتفع بفعل تصاعد الصراع في الشرق الأوسط

UAE GDP TO GROW BY 4 PERCENT

The UAE's real GDP reached AED 1.77 trillion in 2024, achieving a strong growth of 4 percent compared to 2023.

This outstanding performance is primarily driven by the robust growth of non-oil sectors, which achieved a 5 percent growth, bringing their GDP to AED 1.34 trillion, raising their contribution to 75.5 percent of GDP. This reflects the continued success of economic diversification policies. Meanwhile, the value of oil sectors and activities reached AED 434 billion.

UAE Minister of Economy Abdullah bin Touq Al Marri stated that these positive results confirm that the UAE has made new strides in advancing competitiveness and economic diversification.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



واعتبر وزير الاقتصاد الإماراتي عبدالله بن طوق المري، أنّ هذه النتائج الإيجابية تؤكد أن دولة الإمارات قطعت أشواطاً جديدة في دفع عملية التنافسية والترويج الاقتصادي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

نمو الناتج المحلي الإجمالي للإمارات 4 في المئة

بلغ الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي لدولة الإمارات 1.77 تريليون درهم عام 2024، محققاً نمواً قوياً بنسبة 4 في المئة مقارنة بعام 2023.

ويأتي هذا الأداء المتميز مدفوعاً بشكل رئيسي بالنمو القوي للقطاعات غير النفطية التي حققت نمواً بنسبة 5 في المئة، لتصل قيمة ناتجها المحلي إلى 1.34 تريليون درهم، مما رفع مساهمتها إلى 75.5 في المئة من إجمالي الناتج المحلي. مما يعكس النجاح المتواصل لسياسات التنوع الاقتصادي، فيما بلغت قيمة القطاعات والأنشطة النفطية 434 مليار درهم.

\$542 BILLION IS THE ESTIMATED BUDGET SPENDING FOR THE GULF COOPERATION COUNCIL (GCC) COUNTRIES IN 2025

The estimated budget spending for the Gulf Cooperation Council (GCC) countries for the current year amounts to approximately \$542.1 billion. Meanwhile, estimated government revenues amount to approximately \$487.8 billion, with an estimated deficit of \$54.3 billion.

Data issued by the Statistical Center for the Cooperation Council for the Arab States of the Gulf (GCC-Stat) shows that government revenues are directly affected by the movement in global oil prices, as oil revenues constitute the largest share of financial resources. Most GCC countries have estimated an increase in their spending in 2025 compared to their 2024 spending estimates. This increase is a determinant of growth in the GCC economies in general, directed towards completing infrastructure projects and stimulating growth in certain economic sectors to implement strategic development plans.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



542 مليار دولار حجم الإنفاق المقدّر لميزانيات دول مجلس التعاون الخليجي في 2025

بلغ حجم الإنفاق المقدّر لميزانيات دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية للعام الحالي نحو 542.1 مليار دولار أميركي. في حين بلغت الإيرادات الحكومية المقدّرة نحو 487.8 مليار دولار أميركي، بعجز مقدّر يصل إلى 54.3 مليار دولار أميركي.

وأظهر البيانات الصادرة عن المركز الإحصائي لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، أن الإيرادات الحكومية تتأثر بشكل مباشر بحركة أسعار النفط العالمية؛ إذ تُشكّل الإيرادات النفطية النسبة الأكبر من الموارد المالية. وقدّرت غالبية دول المجلس زيادةً لإنفاقها في عام 2025 مقارنةً مع تقديرات الإنفاق في عام 2024، وتعدّ هذه الزيادة من محددات النمو في اقتصادات دول المجلس بشكل عام، التي تُوجّه لاستكمال مشاريع البنية الأساسية، وتحفيز النمو في بعض القطاعات الاقتصادية؛ لتنفيذ خطط التنمية الاستراتيجية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف\)](#)

BANK PROFITS IN EGYPT SLOW DOWN IN THE FIRST QUARTER OF 2025

The net profits of the top 10 Egyptian banks declined by approximately 3.1 percent during the first quarter of this year, recording EGP 120.74 billion, compared to EGP 124.55 billion during the same period last year.

According to data from the Central Bank of Egypt, the top ten banks accounted for 79.04 percent of the total profits of the banking sector during the first quarter of this year, amounting to EGP 152.75 billion.

Major Banks include the National Bank of Egypt, Banque Misr, Commercial International Bank, Banque du Cairo, Arab African International Bank, Qatar National Bank, First Abu Dhabi Bank, Faisal Islamic Bank, HSBC, and the Agricultural Bank.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



تباطؤ أرباح البنوك في مصر خلال الربع الأول 2025

ترجع صافي أرباح أكبر 10 بنوك مصرية بنحو 3.1 في المئة خلال الربع الأول من العام الحالي، لتسجل 120.74 مليار جنيه مقابل 124.55 مليار جنيه خلال ذات الفترة من العام الماضي.

ووفقاً لبيانات البنك المركزي المصري استحوذت البنوك العشرة الكبار على 79.04 في المئة من إجمالي أرباح بنوك القطاع المصرفي خلال الربع الأول من العام الحالي والبالغة 152.75 مليار جنيه.

وتشمل البنوك الكبرى كلاً من الأهلي المصري، بنك مصر، التجاري الدولي، القاهرة، العربي الإفريقي الدولي، الأهلي قطر الوطني، أبو ظبي الأول، فيصل الإسلامي، إتش إس بي سي، والبنك الزراعي.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرّف\)](#)

ANNUAL INFLATION IN SAUDI ARABIA STABILIZES AT 2.2 PERCENT

Annual inflation in Saudi Arabia recorded 2.2 percent in May 2025, compared to May 2024. This stability is attributed to a 6.8 percent rise in housing, water, electricity, gas, and fuel prices; a 1.6 percent rise in food and beverages; and a 4 percent rise in personal goods and services. The housing, water, electricity, gas, and fuel index rose by 6.8 percent, driven by an 8.1 percent rise in housing rents in May 2025, specifically villa rents, which rose by 7.1 percent. This increase played a significant role in stabilizing inflation given the index's weight (25.5 percent). Food and beverage prices rose by 1.6 percent, driven by a 2.8 percent rise in meat and poultry prices.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



استقرار التضخم السنوي في السعودية عند 2.2 في المئة

سجل التضخم السنوي في السعودية 2.2 في المئة خلال مايو 2025، مقارنةً مع شهر مايو 2024. ويُعزى هذا الاستقرار إلى ارتفاع أسعار السكن والمياه والكهرباء والغاز والوقود بنسبة 6.8 في المئة، والأغذية والمشروبات بنسبة 1.6 في المئة، والسلع والخدمات الشخصية بنسبة 4 في المئة. وارتفع قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز والوقود بنسبة 6.8 في المئة، مدفوعاً بارتفاع إيجارات السكن بنسبة 8.1 في المئة خلال مايو 2025، وتحديداً إيجارات الفلل بنسبة 7.1 في المئة، حيث لعب هذا الارتفاع دوراً كبيراً في استقرار التضخم نظراً لوزن القسم في المؤشر (25.5 في المئة). وارتفعت أسعار قسم الأغذية والمشروبات بنسبة 1.6 في المئة، مدفوعة بارتفاع أسعار اللحوم والدواجن بنسبة 2.8 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرّف\)](#)

■ GOLD HITS HIGHEST LEVEL AS MIDDLE EAST CONFLICT ESCALATES

Gold prices rose on Monday, approaching their highest level in two months, as investors sought safe havens after escalating attacks between Israel and Iran raised fears of a wider regional conflict.

Spot gold rose 0.4 percent to \$3,447.07 per ounce, after hitting its highest level since April 22 earlier in the session. U.S. gold futures also rose 0.4 percent to \$3,467.20.

Among other precious metals, spot silver rose 0.2 percent to \$36.23 per ounce. Platinum rose 0.6 percent to \$1,234.47, while palladium rose 0.9 percent to \$1,036.58.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

■ الذهب يبلغ أعلى مستوياته مع تصاعد الصراع في الشرق الأوسط

ارتفعت أسعار الذهب الاثني، لتقترب من أعلى مستوياتها في شهرين، في ظل لجوء المستثمرين إلى الملاذات الآمنة بعد تصاعد الهجمات بين إسرائيل وإيران، ما أثار المخاوف من نشوب صراع إقليمي أوسع نطاقاً.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.4 في المئة ليصل إلى 3447.07 دولاراً للأونصة، بعدما سجل أعلى مستوياته منذ 22 أبريل/ نيسان في وقت سابق من الجلسة. كما صعدت العقود الأميركية للأجل للذهب بنسبة 0.4 في المئة إلى 3467.20 دولاراً.

وفي ما يتعلق بالمعادن النفيسة الأخرى، ارتفعت الفضة في المعاملات الفورية بنسبة 0.2 في المئة إلى 36.23 دولاراً للأونصة. وزاد البلاتين بنسبة 0.6 في المئة إلى 1234.47 دولاراً، في حين صعد البلاتيوم بنسبة 0.9 في المئة إلى 1036.58 دولاراً.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

